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Fra:                                    "Gry Gasser Erlandsen" <gry.g.erlandsen@nymoelle.dk>

Til:                                      "Pernille Poulsen" <pernille.poulsen@ru.rm.dk>

Sendt dato:                      08-07-2024 10:28

Vedrørende:                    FW: Offentlig høring af tilladelse og miljøkonsekvensrapport for Rugaarden

Hej Pernille 
 
Vi har kigget Rugaardens udkast til tilladelse igennem og har et par bemærkninger: 
 
C.1.5 vilkår 17 - Hvad er begrundelsen for 45 dB om lørdagen, når støjvejledningen siger 55 dB? Der 
lader til, at regionerne ikke har en fast, ensartet praksis. Stort set overalt følges støjvejledningen, selv 
om der er naboer lige op til. Kun een gang har vi oplevet, at man af hensyn til offentlige institutioner 
satte støjvilkår ned til 50 dB. Jeg synes, det er lidt problematisk, hvis det alene er for at tage hensyn til 
een nabo/ klager, som muligvis ikke engang bliver boende. 
 
C.1.11 vilkår 52. Dette er allerede sket. 
 
D.4.1 – hvorfor gul overstregning? 
 
D.4.2 – Garantien synes højt sat i forhold til, at der stort set ikke skal gøres noget i forbindelse med 
efterbehandlingen andet end at lægge muld tilbage. 
 
F.4.6 – hvorfor gul overstregning? Det er afklaret med kommunen, at vi blot skal ansøge tidligst 1 år 
før, det bliver relevant at nedrive. 
 
 
 
Ellers ser det fint ud. 
 
Jeg ser frem til at arbejde mere sammen med dig igen, Pernille! 
 
God sommer. 
 

Mvh Gry 
 
Med venlig hilsen

Gry Gasser Erlandsen

Råstofgeolog, Jylland 

 

Mobil +45 22 23 65 06 

Email gge@nymoelle.dk 

Web www.nymoelle.dk 



Fra:                                    "RU Miljø (Afdelingspostkasse)" <Miljoe@ru.rm.dk>
Til:                                      "Pernille Poulsen" <pernille.poulsen@ru.rm.dk>
Sendt dato:                      27-08-2024 08:58
Vedrørende:                    Høringssvar vedr. igangværende planer for indvinding af råstoffer mm i området ved 
Glatved

-----Oprindelig meddelelse-----
Fra: Lars Kjær <lk@egens-el.dk> 
Sendt: 27. august 2024 08:23
Til: RU Miljø (Afdelingspostkasse) <Miljoe@ru.rm.dk>
Cc: miljoeministeren@mim.dk; andersg@andersg.dk
Emne: Høringssvar vedr. igangværende planer for indvinding af råstoffer mm i området ved Glatved

Til hvem det måtte vedrøre / interessere

Kan se af det meget omfattende materiale at der er brugt enorme resurser på at kortlægge flora og fauna i de områder 
omkring vores ejendom hvor det påtænkes at indvinde og sælge råstoffer for i omegnen af 1.000.000.000 Kr.
På trods af at jeg ved flere lejligheder har lagt op til at der blev lavet én samlet plan for indvinding af råstoffer og 
efterbehandling / fremtidig anvendelse af “Råstofindvindingsområdet” er dette ikke blevet til noget.
Der er derfor ikke blevet taget hensyn til vores levevilkår / interesser / værdier overhovedet på trods af at der allerede er delt 
tilladelser ud med “Rund hånd” og nu måske gives tilladelse til indvinding i yderligere 20 ha grænsende helt op til vores 
ejendom.

Er det rimeligt …..? NEJ det er det ikke… OG det er vel også derfor at man påtænker udarbejdelse af en lov for at der skal 
ydes en form for erstatning til folk som os der bliver ramt af andres råstofindvinding.
Ved ikke hvor langt man er med lovgivning / udarbejdelse af regler som der f. eks allerede er ved opstilling af Sol- & 
Vindparker i folks nærområde men kunne godt bruge et tilsagn om at en kommende lov på området også vil gælde for os - 
er det muligt ?

Hvis ikke - vil jeg endnu en gang (Nu indtrængende) opfordre til at der, inden udstedelse af flere tilladelser, indkaldes til et 
møde i området, hvor de ansvarlige politikere / regionens ansvarlige sagsbehandlere / de indvolverede & berørte lodsejere / 
evt. de firmaer som er igang med indvinding i området, hvor vi så vil kunne:

1. Besigtige det område man er igang med at indvinde råstoffer i.
2. Besigtige det område hvor man er igang med deponering af jord mm.
3. Gennemgå de forskellige planer der er for området mht indvinding af råstoffer, deponering af jord mm, etablering af Sol 
& Vindkraft park osv.

Jeg tror det ville være værdifuldt for alle indvolverede parter (Ikke mindst os) at blive opdateret på hvad der allerede er 
tilladt, hvad der påtænkes at tillade og hvad tidshorisonten er for de forskellige planer.

Mvh

Lars Kjær
Ejer af:
Glatved Strandvej 20, 8444 Balle
PT
Bondesholmvej 3, 8370 Hadsten


